
           

Projekt Podpora meziobecní spolupráce, reg.  č.: CZ.1.04/4.1.00/B8.00001

Záznam z 2. neoficiálního setkání představitelů obcí v územním
obvodu ORP Hořice

ze dne 25. 9. 2014

Místo: Restaurace Koruna, Hořice

1) Úvod

Prezence účastníků

Motivující  starosta pan Ivan Doležal  přivítal  přítomné starosty a zástupce obcí z ORP
Hořice  a  poděkoval  jim  za  dosavadní  spolupráci  na  projektu  MOS  (meziobecní
spolupráce). Dále nastínil program jednání (představení problémových okruhů projektu
MOS) a představil hosty: paní Mgr. Karpovičovou (krizové řízení), paní Bc. Vanickou
(vedoucí  oddělení  územního  plánování  a  regionálního  rozvoje),  paní  Bc.  Raisovou
(vedoucí odboru zdravotní a sociální péče) a paní Mgr. Noskovou (ředitelka Domova pro
seniory v Chomuticích).

2) Vystoupení hostů

Paní Mgr. Karpovičová informovala starosty o novinkách k nadcházejícím volbám a o
krizovém řízení.

Paní Bc. Vanická podala starostům informace o možnostech POV pro obce
v nadcházejícím programovém období.

Paní Bc. Raisová nabídla za odbor zdravotní a sociální péče informace, pomoc a
spolupráci pro obce v ORP Hořice.

3) Problémové okruhy v sociální oblasti

Kateřina Karešová představila problémové okruhy a cíle, které byly stanoveny
provedenými analýzami a na základě jednání s fokusní skupinou. Jedná se o následující
problémové okruhy: 

- Komunitní plánování sociální péče nepokrývající celé území ORP Hořice, 

- Nerovnoměrné pokrytí pečovatelskými službami, 
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- Výskyt nežádoucích jevů, existence sociálně vyloučených lokalit. 

Podrobnější popis problémovým okruhů a cílů obdrželi přítomní v písemné podobě.

Dále byli zástupci obcí ORP Hořice informováni o nadcházejícím programovém období
2014 – 2020 a novém Integrovaném regionálním operačním programu. Z dosavadních
poznatků se dá předpokládat, že EU podpoří také oblast sociální péče.

Plánované podporované oblasti:

1. Sociální inkluze – sociální služby, sociální bydlení, infrastruktura komunitních center

2. Sociální podnikání

3. Rozvoj infrastruktury pro poskytování zdravotních služeb a péče o zdraví – zvýšení
kvality vysoce specializované péče, zvýšení kvality návazné péče, transformace
psychiatrické péče

4) Problémové okruhy ve školství

Klára Stannerová představila základní problémové okruhy a cíle pro oblast školství.
Problémové okruhy a cíle byly stanoveny dle předchozích analýz, dotazníků a na základě
jednání s fokusní skupinou. Na zasedání byly následně představeny problémové okruhy a
cíle, které budou v další části projektu podrobně zpracovány. 

Pro oblast školní a předškolní výchovy jde o problémové okruhy:

1. Nedostatek finančních prostředků

2. Nedostatečná dopravní obslužnost dětí do MŠ, ZŠ

3. Nedostatečné spektrum volnočasových aktivit

Z dosavadních poznatků se dá předpokládat, že EU podpoří také oblast školní a předškolní
výchovy. 

Plánované podporované oblasti:

1. Rozšíření kapacit pro předškolní vzdělávání

2. Výstavba, rekonstrukce a vybavení odborných učeben, laboratoří, dílen, center
odborné přípravy a pozemků pro výuku přírodovědných a technických oborů a pro
výuku technických a řemeslných dovedností včetně celoživotního vzdělávání a
neformálního vzdělávání
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3. Podpora žáků se speciálními vzdělávacími potřebami: úprava budov a učeben,
vybavení nábytkem, stroji, didaktickými pomůckami, kompenzačními pomůckami a
kompenzačním vybavením

4. Rozvoj vnitřní konektivity škol a školských zařízení v učebnách, laboratořích a
dílnách a připojení k internetu

5. Okrajová podpora doplňující zeleně v okolí budov a na budovách, např. zelené zdi a
střechy a zahrady

5) Problémové okruhy pro oblast odpadového hospodářství

Kateřina Burianová představila základní problémové okruhy a cíle, které byly stanoveny
provedenými analýzami a na základě jednání s fokusní skupinou. Jedná se o následující
okruhy: 

- Nedostupnost zařízení pro nakládání s odpady v ORP Hořice, 

- Nedostatečnost třídění využitelného a recyklovatelného odpadu, 

- Výskyt černých skládek a nezodpovědnost občanů. 

Podrobnější popis problémovým okruhů a cílů obdrželi přítomní v písemné podobě.

Diskutován byl zejména první problémový okruh zaměřený na dostupnost sběrného dvora
a kompostárny pro ostatní obce ORP Hořice. Obce byly také upozorněny na zákonnou
povinnost,  že  obec  je  povinna  zajistit  místa  pro  oddělené  soustřeďování  složek
komunálního  odpadu,  minimálně  nebezpečných  odpadů,  papíru,  plastů,  skla,  kovů a
biologicky rozložitelných odpadů. Tento zákon nabývá účinnosti dnem 1. ledna 2015.
Proto budou nyní  činěny kroky ke zjištění volné kapacity kompostárny v Lískovicích,
k zjištění  dotačních  podmínek  a  očekávány  budou  také  prováděcí  dokumenty  od
Ministerstva k novému systému.

Z dosavadních poznatků se dá předpokládat, že EU podpoří v rámci Operačního programu
životní prostředí také oblast odpadového hospodářství.

Plánované podporované oblasti:

- Předcházet vzniku odpadů a snížit vliv nebezpečných vlastností odpadů

- Zvýšit podíl materiálového a energetického využití odpadů (zařízení pro sběr, třídění a
úpravu odpadů)

- Odstranit nepovolené skládky a rekultivovat staré skládky
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- Odstranit a inventarizovat ekologické zátěže (sanace, průzkumy apod.)

- Snížit environmentální rizika a rozvíjet systémy jejich řízení

6) Problémové okruhy pro volitelné téma bezpečnost 

Jakub Krátký představil základní problémové okruhy pro oblast bezpečnosti. Problémové
okruhy byly stanoveny dle předchozích analýz, dotazníků a na základě jednání s fokusní
skupinou. Na zasedání byly následně představeny problémové okruhy, které budou v další
části projektu podrobně zpracovány. 

- Výskyt rizikových míst na pozemních komunikacích

- Vyšší kriminalita v ORP a absence policie v obcích 

- Nedostatky v krizovém řízení

Na základě sdělení těchto problémových okruhů všem zúčastněným, začala mezi přítomnými
diskuze o problematice výstavby R35, přemostění I/35 pro pěší a cyklisty, rozšíření Městské
policie Hořice a problematice toulavých psů.

7) Hlasování 

Bylo hlasováno o schválení podoby problémových okruhů za oblast sociální péče, školní a
předškolní výchovy, odpadové hospodářství a volitelné téma – bezpečnost.

PRO: 18

PROTI: 0

ZDRŽEL SE: 0

8) Prohlubování (institucionalizace) MOS - DSO Podchlumí

a. směr vývoje MOS 
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Momentální strategií SMO je návrh legislativních změn, jejichž cílem bude dlouhodobě
stabilní financování svazků obcí, které by nemělo být závislé na krátkodobých finančních
titulech.  Snahou je vytvořit  legislativní  prostředí  pro dlouhodobou podporu MOS při
zachování jejího dobrovolného charakteru. 

SMO v rámci přípravy legislativy uplatnil požadavek, aby do Strategie rozvoje veřejné
správy na roky 2014-2020 byl zařazen specifický cíl Systémová podpora MOS s akčním
plánem, který upraví věcný postup při  zajištění nezbytných podmínek pro vytvoření a
fungování mechanismu systémové podpory MOS v následujících letech. Zároveň chce
zřídit pracovní výbor pro systémovou podporu MOS působící v rámci Rady vlády pro
veřejnou správu, která bude usilovat opět o podporu MOS dle poznatků z tohoto projektu.

Dikce Ministerstva zní, že v 1 ORP bude finančně podporováno 1 DSO. Proto se jeví
jako nejvhodnější zaměřit se na stávající DSO Podchlumí jako mikroregion, který je na
našem území aktivní,  má potenciál  pro dlouhodobou podporu a pro realizaci  záměrů
vybraných v rámci projektu MOS. Cílem SMO je docílit co nejširšího dosahu spolupráce
mezi obcemi a efektivního sdílení nákladů, a to za podpory cca 3-4 lidí v DSO, nikoli
formou krátkodobých dotací. 

.

Spolupráce v rámci DSO by mohla probíhat:

- na dobrovolném principu

- při zajišťování veřejných služeb v přímé kompetenci obcí

- na společném postupu při realizaci cílů vyžadující interakci s ostatními subjekty
v území (stát, kraj, zájmové svazy, podnikatelské subjekty apod.)

- při prosazování zájmů spádového mikroregionu

b. metodické listy (dotazníky) – na konci srpna byla starostům zaslána metodika
k prohlubování MOS společně s dotazníky, které SMO připravil. Ty slouží vyjádření
preferencí obcí ohledně budoucí podoby DSO a následně k revizi stávajících stanov
DSO Podchlumí. Není cílem je výrazně měnit, proto jsme metodické listy vyplnili dle
stávajících  stanov  s p.  Gabrielem  (místopředseda  DSO),  pí  Němečkovou  (členka
rady),  Petrou  Barešovou  (manažerkou  DSO).   Představa  Svazu  byla  vyplnit  tyto
metodické listy všemi  starosty v území,  ale protože je to  dotazník  o 47 otázkách,
zvolili  jsme tuto  strategii,  seznámili  jsme vás  s výsledky vyplněných  dotazníků  a
zapracovali bychom vaše připomínky nebo návrhy na doplnění. Právní tým SMO do
konce ledna 2015 připraví úpravy stanov, které budou projednány v orgánech DSO
Podchlumí. 
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Právní dokumenty vzešlé z těchto metodických listů budeme mít možnost připomínkovat
a v součinnosti s právním týmem Svazu je upravit. 

Není povinným výstupem v     projektu cokoli ve stanovách měnit, návrh stanov od SMO  
není  závazné  zavést  do  praxe.  Vše  bude  průběžně  projednáváno  v     orgánech  DSO  
Podchlumí.

c. Dopad dotazníku do podoby stanov DSO Podchlumí

Z vyplněných metodických listů vzešly následující změny oproti stávajícím stanovám:

o předmět činnosti bude rozšířen o další činnosti, zejména ty vzešlé z analýz do

cílů projektu

o ustanovení funkce tajemníka (manažera) DSO, který reálně již existuje, jen

nebyl uveden ve stanovách

o v kompetencích Shromáždění jako nejvyššího orgánu byla přidána kompetence

„rozhodování o majetkoprávních úkonech bez ohledu na hodnotu majetku“ 

o ustanovena možnost rezignace nebo odvolání jakéhokoli člena orgánů svazku,

a to bez výpovědní doby

o nikdo z orgánů nedisponuje právem veta

o ve Shromáždění i Radě svazku mohou zasedat pouze starostové nebo

místostarostové (dříve starostové nebo zástupci členských obcí)

o předseda je volen na dobu určitou do ukončení hlasování ve volbách, přičemž

dosavadní předseda vykonává svoji funkci do zvolení nového.

o hlasování na Shromáždění bude většinové ze zúčastněných členů, a to také u o

schválení rozpočtu a roční účetní závěrky, kde doposud platilo hlasování 2/3
zúčastněných. Souhlas 2/3 zúčastněných členů Shromáždění bude nutný u těchto
bodů:

� změna stanov a smlouvy
� přijetí nového člena svazku
� vyloučení člena svazku
� splynutí, sloučení, rozdělení a jiné zrušení svazku
� doplnění smlouvy
� určení vstupního vkladu a ročního členského příspěvku
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9) Diskuze 

Přítomní zástupci obcí diskutovali nad následujícími tématy: městská policie, toulaví psi,
Krkonošská relley, milovický přechod, R35, lávka Libonice, územní plánování v malých
obcích.
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